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My čekali jaro...

Těžko se mi filozofuje o jaru, když 
je v půli března venku -4, modříny se 
znovu obalily námrazou a silnice 
zasypal sníh. Marně vzpomínám na 
hřejivé sluneční paprsky, které mě 
ještě minulý týden tahaly ven na 
p r o c h á z k u  a  p r v n í  s n ě ž e n k y  
vykukující ze zahrad. Ale hlavu 
vzhůru, takhle beznadějně to vypadá 
skoro každý rok a jaro stejně vždycky 
nakonec přijde.

Nejdříve se projeví tak, že se ráno 
člověk pořádně navleče, a když jde 
odpoledne ze školy nebo z práce, má 
všechny ty vrstvy kolem pasu nebo 
přehozené přes ruku a vykračuje si 
jenom v tričku. Po silnici tečou 
potůčky rozehřátého sněhu,  ve  
kterých se odráží slunko a pod 
uschlou trávou se začíná zelenat nový 
jarní porost. Člověk má najednou 
větší chuť toulat se venku a užívat si 
tu každoroční proměnu. S definitivní 
platností odloží zimní bundu na dno 
skříně, obleče si šmrncovní jarní 
kabátek nebo sako a ještě je nechá 
ležérně rozepnuté. Slunce, teplo a 
Velikonoce za dveřmi.

Ve l i k o n o c e ,  r e s p e k t i v e  č á s t  
velikonočních zvyků, stejně jako 
Tříkrálová sbírka, jsou tady v kraji 
pro mě příjemnou novinkou. Tři 
králové v mé rodné vsi (Plzeň-jih) 
nikdy nechodili. Považovala jsem tuto 
tradici za pohádkovou, známou pouze 
z obrázků Josefa Lady a až tady 
najednou příjemně ožila. A stejně jako 
jsem se nesetkala se Třemi králi, ani s 
pomlázkou se u nás na vesnici moc 
nechodilo. To že tady muži vyrazí o 
Velikonočním pondělí po okolních 
vesnicích, zatímco ženy doma vítají 
jejich kamarády, nechají se vyšupat a 
pak jim uvážou na pomlázky barevné 
s t užky,  mě  p rvn í  r ok  op ravdu  

ty Jidáši bezbožný cos to učinil,
že jsi svého Pána Židům prozradil.
Zato budeš v pekle hořeti,
luciferem ďáblem trápiti.
Zelený čtvrtek ho jali,
Velký pátek ukřižovali,
na bílou sobotu z mrtvých vstal.

V pátek se s odpoledním křístáním 
vedl Jidáš. Dobrovolník se převlékl, 
do starých hadrů, na hlavu kápi z 
pyt le ,  na  tváře  saze  a  do ruky 
proutek. Ruce svázané provazem, 
pánové jej vedli a on v čele průvodu 
švihal proutkem kolem jdoucí. To se 
chodilo křístat naposledy. Večer se 
pak udělal oheň, hadry z Jidáše se 
spálily (symbolické upálení Jidáše) a 
opékaly se brambory, topinky z 
chleba nebo jablka. V sobotu ráno si 
pak křístálkové chodili pro odměnu. 
Obešli každé stavení, zakřístali, na 
žádost zazpívali a dostali čokoládu, 
vajíčka nebo peníze. Poté, co obešli 
celou vesnici se sbírka spravedlivě 
rozdělila, jen pánové dostali trochu 
víc.

Co myslíte, že by se naši nejmladší 
mohli taky takhle vyřádit? Ale ono 

překvapilo: další oživlý Ladův obraz. 
V naší vesnici se stejně jako tady 
malují vajíčka, ale místo pomlázky se 
chodí křístat.

Křístání začíná každý rok ve 
čtvrtek v týdnu před Velikonočním 
pondělím. Když jsem byla malá, 
křístalo se třikrát denně: ráno, než jel 
autobus do školy, když se ze školy 
přijelo a později odpoledne. Děti se 
sešly u zastávky s křístačkami - nebo 
„řehtačkami“ jak se tady v kraji říká - 
a začalo se. Obešla se celá vesnice, 
p růvod  ved l i  t zv.  pánové ,  dva  
n e j s t a r š í ,  k t e ř í  m ě l i  k a p i t á l n í  
křístačky, děděné z generace na 
generaci,  opřené levou rukou o 
břicho, točili kličkou tou pravou a 
dřevěné pláty praskaly o zubaté kolo. 
Za nimi ve dvou řadách ostatní děti s 
klasickými menšími křístačkami do 
jedné ruky. Několikrát během křístání 
zvedali pánové své křístačky nad 
hlavu: když se začínalo, když se na 
konci vesnice končilo a mezitím, 
když se zpívala tradiční písnička 
předávaná pouze ústně:

Kopáme jámu Ježíši Pánu,

P O Ř Í Č S K Ý
ZPRAVODAJ

  OBECNÍ  NOVINY  POŘÍČÍ  u  Litomyšle,  MLADOČOVA  A  ZRNĚTÍNA
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Informace obecního úřadu

Informace z jednání zastupitelstva 

14. 12. 2012
Zastupitelstvo obce schvaluje:
• Smlouvu o sdružování prostředků 

na nákup výměnného fondu pro 
knihovny v regionu Pardubice mezi 
obcí Poříčí u Litomyšle a Městskou 
knihovnou ve Svitavách.

• Pravidla rozpočtového provizoria 
na r. 2013 (viz. příloha usnesení).

• Obecně závaznou vyhlášku č. 
2/2012 o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování ,  sběru,  
p ř ep ravy,  t ř í děn í ,  využ íván í  a  
odstrańování komunálních odpadů.

• Směrnici obce č. 3/2012
• Inventurní komisi ve složení: Jiří 

Rosypal, Radim Bárta, Jiří Bartoš a 
František Bartoš.

• Kupní smlouvu mezi obcí Poříčí u 
Litomyšle a p. Jiřím Sýkorou, bytem J. 
Formánka 258, 570 01 Litomyšl a p. 
Václavem Sýkorou, bytem Desná 25, 
570 01 Litomyšl.

• Mimořádnou splátku úvěru č. 
0341008449 ve výši minimálně 1 000 
000,- Kč.

• Smlouvu o smlouvě budoucí 
č.IP12-2004739/VB/01.

• Rozpočtovou změnu č. 5/2012. 
• Jmenování p. Jany Boštíkové, 

bytem Zrnětín 41, členkou kulturní 
komise obce Poříčí u Litomyšle od 1. 
1. 2013.

• Darovací smlouvu mezi obcí 
Poříčí u Litomyšle a SRPDŠ Proseč

Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí:

• Cenu vody na r. 2013 ve výši 
29,50,- Kč/m3 včetně DPH. 

• Zprávu z dílčího přezkoumání 
hospodaření obce Poříčí u Litomyšle 

tradice se špatně přenášejí .  Ne 
nadarmo se říká: jiný kraj, jiný mrav  
a jiná mluva. Ale o tom třeba zase 
někdy příště. Tak hezké Velikonoce 
všem!

                             Bára Rosypalová

za r. 2012.
• Žádost p. Dušana Pavloviče o 

směnu a dokoupení pozemků p.č. 15 a 
1/1 v obci a k.ú. Poříčí u Litomyšle

• Žádost p. Stanislava Kováře, 
bytem Poříčí u Litomyšle 115, o 
odkoupení obecního pozemku p.č. 
1 5 7 / 1 0  v  o b c i  a  k . ú .  P o ř í č í  u  
Litomyšle.

6. 2. 2013 
Zastupitelstvo obce schvaluje:
• Smlouvu o nájmu nebytových 

prostor v budově obecního úřadu v 
Poříčí u Litomyšle č.p. 81, mezi obcí 
Poř í č í  u  L i tomyš le  a  Zuzanou  
Burešovou, bytem Poříčí u Litomyšle      
č.p. 100.

• Účetní závěrku za r. 2012.
• Odpisový plán na r. 2013.

Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí:

• Nabídku p. Jiřího Bartoše, bytem 
Zrnětín 44, na prodej části pozemku 
p.č. 776, k.ú. Poříčí u Litomyšle. 
Zastupitelstvo pověřuje starostu obce 
z a j i š t ě n í m  v y p r a c o v á n í       
geometrického plánu, dle kterého bude 
možné dotčené pozemky vykoupit.

•  In fo rmac i  s t a ros ty  obce  o  
dodržení závazku vytvoření nového 
pracovního místa v rámci projektu 
Rekonstrukce kulturního domu v 
Poříčí.

• Návrh Dodatku č.3 Programu 
obnovy venkova obce  Poř íč í  u  
Litomyšle.

• Přípravu rozpočtu obce na r. 
2013.

• Žádost o zlepšení odtokových 
poměrů v lokalitě Zaves a lokalitě 
rod inných  domů u  Podhá jku  a  
pověřuje stavební komisi k jednání s 
dotčenými občany.

KULTURNÍ DŮM POŘÍČÍ U LITOMYŠLE

Sobota 6.dubna 2013 ve 20.00 hod

Klasická komedie, opět ve výjimečném provedení
členů divadel EXIL a Opatovice
Vstupné 80,-Kč
Rezervace: tel.  608 967 637, tel. 461 616 991
e-mail: info.porici@tiscali.cz, radim.barta@seznam.cz

Svoz odpadu

I v letošním roce bude proveden 
s v o z  n e b e z p e č n é h o  a  
velkoobjemového odpadu. Jarní 
termín je naplánován na čtvrtek 11. 4. 
2013 a podzimní termín na čtvrtek 10. 
10. 2013. Stále zůstává v platnosti 
pravidlo, že od každého občana bude 
odpad odebrán osobně zaměstnancem 

Výzva pro majitele psů

Vzhledem k tomu, že na obecním 
úřadě evidujeme narůstající počet 
s t í žnos t í  na  vo lný  pohyb  psů ,  
respektive na znečištění veřejných 
p r o s t r a n s t v í ,  o b r a c í m  s e  n a  
s p o l u o b č a n y,  k t e r ý c h  s e  t a t o  
problematika týká s následující  
prosbou. 

Pokud vlastníte psa, měli byste se o 
něho postarat. K „vykonání potřeby“ 
by neměly sloužit obecní pozemky, ale 
pozemky majitelů psů. Znečišťovat 
veřejná prostranství, která slouží všem 
občanům, je bezohledné. Toto chování 
vyvolává oprávněnou vlnu kritiky, na 
kterou musí obecní úřad reagovat. 
Pokud ke znečištění dojde, úklid by 
měl být samozřejmostí. I z těchto 
důvodů budu prosazovat zakoupení 
sáčků na psí exkrementy, které by 
mohly napomoci k nápravě tohoto 
nepříjemného problému. 

Pokud však majitelé psů nebudou 
chtít tuto situaci řešit, žádné sáčky 
nám nepomohou. Já pevně doufám, že 
k a ž d ý  p o z n á ,  k o h o  s e  t a t o  
problemat ika  týká  a  nad  svým 
chováním se zamyslí. Pokud by 
stížnosti pokračovaly, muselo by 
zastupitelstvo obce přijmout  opatření, 
která by umožňovala toto jednání 
postihovat. 

J e l i k o ž  n e j s e m  z a s t á n c e m  
takovýchto  postupů,  tak  pevně 
doufám, že zdravý rozum a vzájemná 
ohleduplnost nám pomohou tuto 
situaci vyřešit ke spokojenosti všech.

                           František Bartoš 
                           starosta
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Kanalizace

Vzhledem k tomu, že máme za 
s e b o u  p ů l r o č n í  z k u š e n o s t  s e  
z k u š e b n í m  p r o v o z e m  č i s t í r n y  
odpadních vod, dovolte mi, abych toto 
období zhodnotil z pohledu osoby 
odpovědné za provoz.

Odpadní vody z Vašich bytů jsou 
odváděny kanalizačními přípojkami 
do veřejné kanalizace a dále na 
čist írnu odpadních vod. Provoz 
k a n a l i z a c e  a  č i s t í r n y  s e  ř í d í  
Provozními řády, které jsou uloženy u 
majitele a provozovatele těchto 
zařízení, což je obec. Protože ne každý 
z Vás má příležitost si tyto dokumenty 
přečíst,  uvádíme z nich některá 
ustanovení, která se týkají Vás, 
jakožto uživatelů.

Odpadní vody vznikají běžným 
provozem domácnosti, tj. v kuchyni, 
koupelně a na záchodě. Na takovéto 
znečištění je čistírna konstruována a 
připravena. Bohužel, v odpadních 
vodách se však vyskytují i látky, které 
nejsou odpadními vodami a na čistírně 
způsobu j í  po t í že ,  poruchy  a  v  
konečném důsledku zhoršení čistícího 
e f ek tu  a  t ím  ce l ého  ž ivo tn ího  
prostředí.

Odpadními vodami nejsou a do 
vod nepatří zejména:

• Dámské hygienické potřeby 
(vložky, tampóny), a to ani jejich 
obaly,

•  jakékol iv  j iné  p lastové  a  
gumové výrobky,

• textilní, ale i papírové ubrousky 
a ručníky (mají zvláštní úpravu a 
nerozloží se),

• kuchyňské zbytky, zejména 
tuky a oleje,

• obsahy popelníků a jiné pevné 
látky.

Všechny tyto vyjmenované látky 
jsou biologicky nerozložitelné, nebo 
se rozkládají velmi pomalu a dlouho, 
ucpávají kanalizaci, a pokud přitečou s 
vodou na čistírnu, namotávají se na 
čerpadla, zalepují a ucpávají další 
technologická zařízení a způsobují 
poruchy. Každá porucha se musí dát 
opravit, a to stojí nemalé peníze, které 
se promítají do celkových nákladů na 
provoz a tím samozřejmě i do ceny 

obdržely dárky v podobě balíčků a 
medailí. Ani tento rok nechyběla 
oblíbená židličkovaná pro děti i 
dospělé, kteří našli odvahu zúčastnit 
se. Smekáme :-).

Celým odpolednem nás hudebně 
doprovázel Dj Luba. Dětem pro radost 
pouštěl nejen písničky, ale také 
bublinky a mlhu. 

Děkujeme všem, kteří nám pomohli 
karneval uspořádat a těšíme se na další 
akce.                         Žaneta Šmejdová

Karneval 2013

Již druhým rokem se po obecním 
plese uskutečnil dětský karneval, 
pořádaný klubem maminek. I letos, a 
to i přes nepřízeň počasí, byla účast 
hojná, což nám udělalo velikou radost. 

Děti u vstupu obdržely kartičky se 
jménem, na které byly zaznamenány 
jejich úspěchy za splnění disciplín. Ty 
byly  ce lkem čtyř i .  Dět i  potom 

s v o z o v é  f i r m y.  S t e j n ý  b u d e  i  
orientační harmonogram svozu, který 
bude vyhlášen obecním rozhlasem.

stočného. 
Dalšími nežádoucími látkami v 

odpadních vodách jsou minerální oleje 
( r o p n é  l á t k y ) ,  k t e r é  n a r u š u j í  
biologické procesy čistírny a zhoršují 
kvalitu vody na odtoku z čistírny a s 
tím související finanční sankce, což se 
opětovně projeví v ceně stočného. Do 
této kategorie patří se vším všudy i 
neřízené vypouštění sedimentů ze 
septiků.

Veškeré znečišťující látky, které je 
nutno  z  odpadních  vod s lož i tě  
odstraňovat jsou odpadem, který je 
nutno odpovídaj íc ím způsobem 
zlikvidovat. Pokud jsou nasáklé 
odpadní vodou, jsou těžší, hůře se s 
nimi manipuluje a mohou být i  
infekční.

R o z p u š t ě n é  z n e č i š t ě n í  s e  
přeměňuje do biologického kalu, který 
s obsahem přiváděného znečištění 
neustále narůstá a musí se odstraňovat, 
což s sebou nese další náklady.

Věříme,  že nyní  j iž  odpadky 
nebudou končit v záchodové míse, 
nebo kanalizační vpusti, ale přímo v 
popelnici, nebo kontejneru, tedy tam, 
kam patří.

                               Zdeněk Nekovář

Družstvo

Z á v ě r e č n é  h o d n o c e n í  
h o s p o d a ř e n í  Z e m ě d ě l s k é h o  
družstva Dolní Újezd

     Dne 8. března v naší obci na 
výroční členské schůzi uzavírali 
členové a zaměstnanci Zemědělského 
družstva Dolní Újezd rok 2012. Byl to 
úspěšný rok. Podařilo se dosáhnout 
vysoké produkce/např. obiloviny 5,9 
t/ha, řepka ozimá 3,9 t/ha/, na kterou 
navázalo velmi dobré zpeněžení 
výrobků rostlinné výroby. Přitom 
ozimy byly v únoru 2012 postiženy 14 
denními silnými holomrazy, které 
poškodily cca 600 ha ozimých pšenic, 
z toho 360 ha muselo být zaoráno. 

     Dařilo se i v živočišné výrobě. V 
chovu dojnic se zvýšila dojivost na 9 
332 lt, to je úroveň užitkovosti plně 
srovnatelná s předními evropskými 
zeměmi. Produkcí 20 mil.lt   je 
družstvo schopné pokrýt potřebu 80 
tisícového města. Chov dojnic musel v 
průběhu roku překonat cenovou krizi, 
kdy cena mléka se postupně snížila z 
8,30 Kč/lt až na 7,28 Kč a tak část 



roku byla výroba mléka ztrátová. V 
současné době prodává družstvo 
plnotučné mléko cirka za 8 Kč/lt, 
z a t í m  c o  p o l o t u č n é  m l é k o  v  
supermarketech stojí 22 Kč/lt.

Z e m ě d ě l s k é  d r u ž s t v o  d á l e  
pokračovalo v budování bioplynových 
stanic u stájí dojnic. V uplynulém roce 
byla dána do provozu bioplynová 
stanice v Makově s výkonem 500 
KWh elektrické energie. Chov dojnic 
a bioplynové stanice k sobě přirozeně 
patří, dokáží zhodnotit kejdu, siláže a 
senáže včetně krmných zbytků a 
skrývek silážních jam. Odpadá tak 
p ř e sun  s l ámy  po  obc i ,  p ř evoz  
digestátu neobtěžuje občany jako 
převoz chlévského hnoje. Jsme rádi, 
že občané většiny obcí v katastru 
d r u ž s t v a  p ř i j í m a j í  v ý s t a v b u  
bioplynových stanic s pochopením. 
Bioplynové stanice mají pro družstvo 
strategický význam, přispívají k 
ekonomické stabilitě, zejména v době 
v ý k y v u  c e n  n a  t r h u  a  t ě ž k o  
pochop i t e lné  do tačn í  po l i t i ce .  
Současné zvýhodnění těch, co nemají 
živočišnou výrobu, vede ke snižování 
rozsahu živočišné výroby, vyváží se 
suroviny /obiloviny, řepka/ a dováží se 
i  z á k l a d n í  p o t r a v i n y .  K l e s á  
z a m ě s t n a n o s t  i  o d v o d y  s t á t u .  
Živočišná výroba totiž vytváří velké 
množství pracovních míst.

Družstvo má vytvořenou výrobní 
základnu v dostatečné velikosti i 
příznivé struktuře, vhodně doplněnou 
hospodařením dceřiné společnosti v 
Litomyšli.

Ekonomické výsledky družstva 
umožnili rozsáhlé investice přes 90 
mil Kč i výplatu nájemného včetně 
daně z nemovitostí cca 4 000 Kč/ha 
orné půdy, roste majetek družstva i 
hodnota členských podílů, došlo k 
růstu odměn, dokončuje se vypořádání 
oprávněných osob, občané díky 
činnosti družstva obdrželi více jak 130 
mil. Kč. Stát získal od družstva na 
daních 80 mil. Kč. Myslím, že tyto 
údaje potvrzují smysl podnikání 
družstva.

Poděkování patří těm, kteří se svou 
poctivou a namáhavou prací na 
hospodaření družstva podíleli.

Děkujeme také všem občanům, 
kteří mají pochopení pro zemědělské 
podnikání.                         

                  Ing. Václav Klejch  
                  předseda představenstva        
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tradici a zvuk, má své příznivce 
napříč věkovými kategoriemi,  uznání 
a poděkování však patří především 
seniorům, kteří jsou pravidelnými 
návštěvníky tohoto plesu. Nejstarší 
ženou na parketu byla letos 78 letá p. 
J a r o s l a v a  P e c h a n c o v á ,  m u ž e  
zastupoval letos 83letý p. Jan Dvořák, 
nejstarší manželskou dvojicí byli 
manželé Machovi, součet jejich věků 
dosáhne letos 150 let. A ještě jedna 
zajímavost, když p. Vladimír Mach 
v y z v a l  k  t a n c i  s l e č n u  H a n u  
Kovářovou, byl na parketě k vidění 
pradědeček s pravnučkou, což není 
jistě běžná událost. Myslím, že letošní 
ples patřil v historii obecních plesů k 
nejvydařenějším. 

A tak zase za rok na plesech na 
viděnou!

                           Marie Rosypalová

...a je po plesové sezóně

Někdo si ta slova řekne s úlevou, 
někdo se smutkem, někomu je to 
zcela fuk a já ještě dodávám: škoda, 
že ta sezóna nemůže být delší. Možná 
by  s e  s á ly  s t i h ly  v í ce  nap ln i t  
t a n e č n í k y  a  b y l o  b y  m é n ě  
zklamaných pořadatelů. Vím, že 
připravit hezký ples dá moc času, 
práce, starostí, a když ta snaha vyjde 
naprázdno, je to velká škoda.

Ale  musíme s i  uvědomit ,  že  
kdybychom spočítali plesy u nás a v 
sousedních obcích, tak dojdeme k 
číslu kolem dvaceti a to opravdu není 
možné, aby se sály zcela zaplnily. 
Kde by se t i  l idé vzali? Každý 
příznivec „bálů“ si vybere jen nějaký 
ples či plesy a pak záleží na štěstí, 
kde se sál naplní a kde ne. 

U nás v Poříčí jsme měli tři plesy a 
myslím, že se vydařily všechny. 
Možná bylo na nějakém trochu více 
tanečníků a na jiném o něco méně, 
a l e  v š i c h n i  s e  d o b ř e  b a v i l i  a  
pořadatelé mohou být spokojeni. 
Třeba je to i tím, že každý ples měl 
svou charakteristiku:

Myslivecký ples - má dlouhou 
t radici ,  výbornou kuchyni  a  ty  
myslivecké uniformy také udělají 
své:-)

Muzikantský ples  -  dokázal  
přitáhnout starší tanečníky z širšího 
okolí  a t i  svým elánem a chutí  
tancovat strčí do kapsy i mladší 
tanečníky

Obecní ples - i ten už má svoji 

Tříkrálová sbírka

V sobotu 5. 1. 2013 se v naší obci i 
okolních vesnicích uskutečnila již po 
třinácté Tříkrálová sbírka, jejímž 
organizátorem byla Farní charita Dolní 
Újezd. Letošní zahájení sbírky se 
konalo u vánočního smrku před 
kulturním domem a na cestu nám 
požehnal P. Josef Preisler. V rámci 
celé dolnoújezdské charity bylo 
vybráno 206 253 Kč.

V naší obci se vybralo 24 271 Kč. Z 
toho v Poříčí 14 511 Kč, v Mladočově 
4 260 Kč a v Zrnětíně 5 500 Kč.

Celý výtěžek sbírky je rozdělen tak, 
že 65% zůstává místní charitě a 35% 
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A nyní zadání pro první dva 
úkoly:

Úkol č. 1 - nakresli co se ti v naší 
obci nejvíce líbí - místo, krajina, 
budova... anebo namaluj zážitek z 
nějaké akce, kde se ti nejvíce líbilo.

Úkol č. 2 - napiš článek o tom co Ti 
v naší obci chybí, co si ze svého 
pohledu nejvíce přeješ, aby v obci 
bylo.

Výsledky svého snažení odevzdejte 
na papíře formátu A4 do 31. května 
2013 v informačním centru obce u 
s lečny Ludmily  Vodičkové.  Po 
uplynutí tohoto termínu již nebude 
možné obdržet tolik důležitá razítka 
pro závěrečné slosování. Rozsah 
odevzdaných prací je na každém 
soutěžícím.

Důležitá upozornění:
a) soutěže se mohou samozřejmě 

zúčastnit všechny děti (školního věku) 
z jedné rodiny-každé samo za sebe

b) protože školáci mají od sebe 
ve lký  věkový  rozd í l  poč í t á  se  
samozřejmě s tím, že mladším dětem 
p o m o h o u  r o d i č e  n e b o  s t a r š í  
sourozenci, vždyť nejde o dosažení 
dokonalých výsledků ale především o 
to aby děti měly chuť se zúčastnit a 
ukázaly co je pro ně v jejich obci 
důležité. 

Všem účastníkům držíme palce a 
těšíme se na hojnou účast! 

Soutěž

Velká soutěž pro děti o 
VELKÉ CENY
„Znáš svou obec?“

Zveme všechny děti školního věku 
k účasti na celoroční soutěži, jejíž 
slavnostní vyhodnocení proběhne o 
vánoční besídce v prosinci 2013 v 
Kulturním domě v Poříčí.

Pravidla soutěže:
Ve třech vydáních Poříčského 

zpravodaje budou připraveny pro děti, 
vždy dva úkoly. S vypracovanými 
tématy zajdou děti do informačního 
centra v Poříčí za slečnou Ludmilou 
Vodičkovou, kde odevzdají své práce a 
obdrží certifikát se svým jménem a 
potvrzením o splnění zadaných úkolů. 

Tento certifikát musí střežit jako 
oko v hlavě, protože po vydání dalšího 
čísla Poříčského zpravodaje a po 
vypracování nového zadání, opět 
b u d o u  a b s o l v o v a t  c e s t u  d o  
informačního centra, kde dostanou 
další razítka za splnění těchto úkolů. 
Takže na certifikátu bude celkem šest 
kolonek (3x vydání  Poříčského 
zpravodaje po dvou úkolech), které 
musí mít účastník soutěže na konci 
roku zaplněny razítky. Jen tak se může 
z ú č a s t n i t  V E L K É  V Á N O Č N Í  
TOMBOLY, neboť zcela vyplněný 
certifikát bude sloužit jako slosovací 
lístek o krásné ceny:

1. cena - TABLET
2. cena - FOTOAPARÁT
3. cena  MOBILNÍ TELEFON
a další, už drobnější ceny, budou 

čekat na všechny děti, které se soutěže 
zúčastní.

Diecézní charitě Hradec Králové.
Obecným účelem sbírky je pomoci 

rodinám a lidem v nouzi u nás i v 
zahraničí a podpora charitního díla.

Finanční prostředky vybrané v 
letošním roce, respektive jejich část 
určená místní charitě, bude využita na 
nákup kompenzačních pomůcek 
(polohovací postele, klozetové židle, 
mechanické vozíky...).

Naše velké poděkování patří všem, 
kteří vše organizovali, ale hlavně 
malým koledníkům a Vám štědrým 
dárcům.

                                Pavel Boštík

Akce mamaklubu

• I nadále probíhá cvičení pro děti 
od  4  l e t  pod  veden ím Moniky  
Flídrové. Jejich vystoupení jste mohli 
vidět na Předvánočním posezení v 
KD. V případě zájmu jí můžete 
kontaktovat (tel. 737118072)

• 30. dubna 2013 zveme všechny 
místní i přespolní čarodějnice na 
magickou Filipojakubskou noc a 
následný hromadný odlet. Program a 
občerstvení zajištěno.                                     
Těšíme se na viděnou, Klub maminek.

.

Setkání seniorů

V neděli 7. dubna 2013 se ve 14 
hodin uskuteční na Skalce v Lubné 

Prezidentské volby

V lednu letošního roku jsme měli 
poprvé možnost zúčastnit se osobně 
volby prezidenta České republiky. 
Volby v naší obci se uskutečnily v 
budově bývalé školy v Mladočově, 
čehož mnozí využili k prohlídce této 
budovy a zavzpomínali na dávná 
školní léta. Prvního kola voleb se 
zúčastnilo 78% všech oprávněných 
voličů (Mladočov 58%, Poříčí 79% a 
Zrnětín 88%), kteří své hlasy rozdělili 
takto: 

Zuzana Roithová  52 hlasů
Jan Fischer  53 hlasů
Jana Bobošíková  3 hlasy
Taťana Fischerová  7 hlasů
Přemysl Sobotka  14 hlasů
Miloš Zeman  53 hlasů
Vladimír Franz  16 hlasů
Jiří Dientsbier  31 hlasů
Karel Schwarzenberg  50 hlasů

Druhého kola voleb se zúčastnilo 
74% všech oprávněných voličů 
(Mladočov 67%, Poříčí 77%, Zrnětín 
74%). Miloši Zemanovi odevzdalo 
svůj hlas 124 voličů a pro Karla 
Schwarzenberga hlasovalo 143 voličů. 

Po loňském vydařeném zájezdu na 
h o r y  j s m e  i  l e t o s  o  j a r n í c h  
p r á z d n i n á c h  v y r a z i l i  o p ě t  d o  
Deštného. 

Letošní sněhové podmínky byly o 
poznání lepší a každý měl možnost si 
užít zimních radovánek do sytosti. 
Stejně jako v loni byl výlet úspěšný, 
všechny naše pády skončily bez 
vážnějších následků.

Takže zase za rok.         Jiří Bartoš
                  

Zájezd na hory

„Setkání seniorů“, na které Vás 
s r d e č n ě  z v e  S d r u ž e n í  o b c í  
mikroregionu Litomyšlsko - Desinka. 
K  t a n c i  a  p o s l e c h u  z a h r a j e  
DOLNOVANKA a vystoupí také 
imitátor Václav Faltus a kouzelník 
A l e š  K r e j č í .  V s t u p n é  b u d e  
dobrovolné, doprava i občerstvení 
zajištěno.                

Odjezdy autobusů: 
Zrnětín u kapličky 13.35
Poříčí u kulturního domu 13.15
Mladočov autobus. zastávka 13.20
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Kronika

Novinky z mateřské školy 

Přišlo jaro z daleka,
zima už nás neleká.
Teplý kabát svlékneme,

už je jaro, řekneme.
Z hlavy dolů beranice,
dolů teplé rukavice.
Venku zpívá skřivan, kos,
nezčervená zimou nos.
Ruce, nohy nezebou,
zimu máme za sebou.

Jaro je každičkým dnem blíž a 
blíž, Velikonoce jsou na dosah a my 
všichni se už moc těšíme, až nám 
zasvítí sluníčko, ukáže se první 
sněženka a za školky budeme moci 
vyběhnout do školní zahrady, na 
pískoviště, na skluzavku a houpačky a 
ostatní prolézačky.

My se ale ohlédneme o dva tři 
měsíce nazpět, abychom nastínili to, 
co jsme v MŠ dělali od začátku 
kalendářního roku.

Měsíc leden, to je pro předškolní 
děti měsíc, kdy se s nimi jdeme 
podívat do prvních tříd Základní 
školy v Dolním Újezdě na naše 
kamarády, kteří byli ještě minulý rok 
u nás ve školce. Děti si prohlédnou 
obě třídy a projdou si školu, aby 
věděly, co pěkného je u zápisu čeká. 
Během školních dnů se učitelky snaží 
zaměstnávat předškoláky různými 
úkoly, aby u zápisu bez problémů 
obstáli.

Na konci ledna jsme oslavili  
n a r o z e n i n y  d ě t í  n a r o z e n ý c h  v  
listopadu, prosinci a lednu. Pochutnali 
jsme si na výborném narozeninovém 
dortu, popřáli oslavencům a užili si 
společné fotografování.

Ve středu 20. února byl ve školce 
karneval. Již předchozí týden jsme si 
vyprávěl i  o  t radic i  masopustu ,  
masopustních maškarách, o průvodu, 
starých řemeslech, zvycích a tradicích 
a pomalu jsme přemýšleli, za co se na 
avizovaný karneval převlékneme. A 
už je tu středa. Ve školce je veselo, 
vše je karnevalově vyzdobeno a děti 
vcházejí do třídy už převléknuty za 
p r i n c e z n y ,  k o m i n í k y ,  v í l y ,  
čarodějnice, klauny, pejsky atd, atd.

Čeká nás i netradiční svačinka v 
podobě jednohubek, které si  za 
pomoci paní učitelky děti  sami 
vyrobí .  Tento den s i  ve školce 
opravdu uži jeme,  hra jeme hry,  
soutěžíme, představujeme masky, 
tancujeme a tropíme samé srandy. 
Odměna nás nemine a je takovou 
s l a d k o u  t e č k o u  n a  k o n e c  
karnevalového reje.

Zápis do školky

Mateřská škola Desná,  okres 
Svitavy, oznamuje rodičům, že zápis 
dě t í  p ro  školn í  rok  2013-2014  
proběhne ve dnech 15 - 30. dubna 
2013. Přihlášku si vyzvedněte v 
mateřské škole a vyplněnou ji vraťte 
zpět do 30. 4. 2013. S přihlášením 
svého dí tě te  dlouho neváhej te ,  
protože je možné, že by z kapacitních 
d ů v o d ů  n e m o h l o  b ý t  p ř i j a t o .  
Maximální počet dětí, které mohou 
být přijaty je pro tento školní rok 10 
( t akový  poče t  dě t í  odcház í  do  
základní školy). Celková kapacita 
školy je v současné době 35 dětí. 
Mateřskou školu můžete se svým 
dítětem navštívit v kteroukoliv dobu, 
nejlépe ale v dopoledních hodinách. 
Provozní doba je od 6:30 do 15:30 
hodin.

Těšíme se na Vás!           
                                                                                      Anna Veselíková,     
                          ředitelka MŠ Desná

Nesmíme zapomenout na svatbu 
slečny učitelky Verunky Lenochové, 
ze které se obratem stala paní učitelka 
Verunka Černá, což některým dětem 
bylo zcela nemožné vysvětlit. V 
sobotní mrazivé poledne jsme se sešli 
v Mladočově u kostela a popřáli 
nevěstě i ženichovi vše nejlepší do 
nového společného života. Zazpívali 
jsme, zarecitovali básničku, předali 
dárečky a už jsme si pochutnávali na 
výborném cukroví.

V  z á v ě r u  m ě s í c e  ú n o r a  n á s  
navštívila paní Třísková, která s dětmi 
vyrobila dáreček pro maminky k 
j e j i c h  k v ě t n o v é m u  s v á t k u .  
Prozrazovat však nesmíme více, 
protože by to nebylo pro maminky 
překvapení.

Ve čtvrtek 7. 3. bylo u nás ve 
školce Divadlo Úsměv, které nám i 
dětem z MŠ Horní Újezd zahrálo 
krásné představení s názvem: ,, Jarní 
vítání“.

A co nás v dohledné době ještě 
čeká? Je to Velikonoční tvořivá 
d í l n i č k a  s  r o d i č i ,  d i v a d e l n í  
představení: ,,Popletená pohádka“ 
nebo třeba plavecký výcvik pro 
předškolní děti.

Blahopřejeme:
60 let StanislavSchauer Poříčí 25

František Zach Poříčí 53
70 let Jan Krejčí Mladočov 22
75 let Josef Švihel Poříčí 75
77 let Jiří Boštík Poříčí 15

Růžena Bartošová Zrnětín 15
78 let Anna Kárská Poříčí 52
79 let Josef Preissler Mladočov 1

Božena Mládková Mladočov 12
85 let Marie Vejrychová Poříčí 20

Josef Škeřík Poříčí 109
86 let Marie Dvořáková Zrnětín 21
89 let Jaroslav Jiráň Zrnětín 20
92 let Jaroslav Dvořák Zrnětín 21

Chci  touto cestou poděkovat  
hasičům za zásah při požáru kotelny 
našeho statku. Opravdu těžko slovy 
popsat, jak rád jsem vás uviděl, když 
jste pár minut po zavolání přijeli. 
Děkuji vám také za práci "přesčas" 
při vyklízení kotelny. Velký dík za 
pomoc patří i starostovi obce.

Chlapi děkuji vám!      Jiří Bartoš

Poděkování

Den matek

Tento svátek oslavujeme v naší 
obci pravidelně a nejinak tomu bude i 
letos. Kulturní komise pokaždé vede 
diskuze, zda oslavu organizovat na 
sále kulturního domu nebo za kulturou 
vycestovat. Nakonec bylo nastaveno 
pravidlo, že dojde k pravidelnému 
střídání. A jelikož jsme v loňském roce 
byli na Potštejně, letos se sejdeme v 
neděli 12. května v našem kulturním 
domě. Program bude ještě upřesněn.

Testovací jízdy elektrokol

VELOSERVIS - SPORT FLACH 
Dolní Újezd pro Vás v sobotu 20. 4. 
2013 od 9:30 do 14:00 hodin uspořádá 
před prodejnou v Dolním Újezdě 
TESTOVACÍ JÍZDY ELEKTROKOL  
APACHE.

Moc se těší na Vaši návštěvu.
Tel.: 603 935 169
www.velo-sport.cz 


